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§ 1 
Mötet öppnas  
Ordföranden förklarar sammanträdet öppnat. 
 

Sida 2 (10)



Kommunstyrelsens råd för Agenda 2030 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-02-22 

§ 2 
Närvarande  
Ordföranden hälsar alla välkomna. Närvaron kontrolleras. 
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§ 3 
Val av justerare och tid för justering av protokoll  
Protokollet justeras av ordföranden Tommy Nederman och Fedra 
Vanhuyse. Protokollet justeras den 28 februari 2024. 
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§ 4 
Besök borgarråd: Alexandra Mattsson, ansvarigt 
borgarråd barn, fritid och ordförande i Förskolenämnden  
Förskole-, barn- och fritidsborgarrådet Alexandra Mattsson (V) 
presenterar sina ansvarsområden och stadens arbete med förskole-, 
barn- och fritidsfrågor. 
  
Efter presentationen förs reflektioner och diskussioner i rådet. 
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§ 5 
Revidering av Hållbarhetsrapporten  
Helen Slättman och Elisabet Bremberg, utvecklingssekreterare 
staben SLK, föredrar om arbetet med framtagandet och 
revideringen av stadens Hållbarhetsrapport. 
  

Rådets yttrande 
Rådet reflekterar kring på förhand utskickade frågor och lyfter 
bland annat följande punkter: 

 möjlighet att inkludera andra indikatorer/fördjupning inom 
vissa områden, t.ex. relaterat till våld och skjutningar; barns 
utveckling 

 fastställa och inkludera mål för de mål där det är 
genomförbart, t.ex. för vattenkvalitet, koppla till 
handlingsplaner och strategier, så att det blir lättare att förstå 

 undersöka kopplingen till CSRD och ESRS för att 
effektivisera rapporteringskraven 

 bedöma kopplingen mellan olika SDG:er - "inget mål kan 
uppnås på bekostnad av ett annat mål" 

 fördjupa jämförelsen med andra städer och länder 

Särskilda yttranden 
Maria Albin (OPOL) har inkommit med ett särskilt tillägg till rådets 
yttrande enligt följande. 

 Vad gäller SDG 8: Anständiga arbetsvillkor och ekonomisk 
tillväxt har man fokuserat på att ha ett arbete (om jag minns 
rätt). Det är viktigt. Men prekära arbetsförhållanden är lika 
illa som att inte ha ett arbete.  Det är vanligare bland dem 
med kort utbildning eller utomeuropeisk bakgrund. M an 
skulle kunna överväga att ev ha en tilläggsindikator som 
gäller detta. I upphandlingar kan man ställa krav på 
arbetsmiljö och anställningsvillkor. Offentlig upphandling 
berör särskilt branscher där detta är problematiskt (bl a städ 
och transport). 

 En svårighet är att åskådliggöra att hållbarhetsmålen är så 
intimt sammankopplade och också att man skall tänka på det 
som dynamiska skeden. Den europeiska arbetsmiljöbyrån 
(EU-OSHA) har arbetat fram mikroscenarier kring den 
gröna omställningen - cirkulära ekonomin för att visa hur 
situationen kan komma att se ut 2040 - allt ifrån en 
genomförd och inkluderande omställning, till en omställning 
som inte gått att genomföra i tillräcklig utsträckning 
beroende på brist på rätt arbetskraftskompetens och ökade 
motsättningar i samhället till följd av att omställningen 
medfört försämringar för stora grupper. Jag har tyckte att det 
fungerar som en väldigt bra utgångspunkt för diskussion - 
kanske kan det vara något att överväga som "pedagogik"? 
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Ingrid Gunnarsson (SD) har inkommit med ett särskilt tillägg till 
rådets yttrande enligt följande. 
  

Livsmedelsupphandling, LOU  för god hälsa, ur ett 
beredskapsperspektiv och med en konkurrenskraft på lika 
villkor. 

  
Det finns flera skäl till att öka andelen svenska livsmedel i 
stadens verksamheter. Dels av miljö- och klimatskäl men 
även ur en säkerhets- och beredskapssynpunkt. Höjd 
producerad svensk livsmedelsproduktion är extra viktigt i 
tider av kris och krig i vårt närområde och vårt eget 
uppbyggande av totalförsvaret. 
Eftersom det inte är förenligt med upphandlingslagstiftningen 
att ställa krav på svenskt ursprung då det strider mot de 
grundläggande principerna om icke-diskriminering och 
likabehandling bör krav på bra djurskydd och hög  restriktiv 
antibiotikaanvändning eftersträvas oavsett om det är 
traditionella eller ekologiska produkter. 
Att enbart prata om klimat istället för att ha ett 
helhetsperspektiv på miljön kan ge oönskade negativa 
effekter. 
Transportsträckor och spårningsmöjligheter är viktiga 
aspekter till helhetsbedömningen. 
  
Stockholm stad är en stor upphandlande enhet som  därmed 
påverkar marknaden genom  stora inköpsvolymer och dess 
upphandlingskrav. En utmaning kan vara att det finns få 
aktörer  som kan leverera dessa stora volymer till stadens alla 
enheter. 
Detta leder till försämrad konkurrens och de små företagen 
blir ofta utslagna. 
Det skulle kunna vara av intresse för Stockholms stad  att 
utreda om möjligheten om nya upphandlingsformer skulle 
kunna vara möjligt. 
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§ 6 
Remiss: Inrättande av kommunstyrelsens råd för 
nationella minoriteter  
Remisstid den 29 februari 2024 
  

Beslut  
Rådet är positiva till förslaget och ställer sig bakom remissen 
i sin helhet. 
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§ 7 
Remiss: Som om vi aldrig funnits – exkludering och 
assimilering av tornedalingar, kväner och lantalaiset  
Remisstid den 22 mars 2024 
  

Beslut  
Rådet avstår från att svara på remissen. 

 

Sida 9 (10)



Kommunstyrelsens råd för Agenda 2030 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-02-22 

§ 8 
Övriga frågor  
 1. Uppföljning arbetssätt från förra mötet avseende uttalande från 
     rådet. 
Rådet ser det som positivt att få arbeta med någonting konkret som 
ett yttrande och att det ger tydlighet till rådets uppdrag. Tidsramen 
att ta fram ett yttrande kan bli lite för snäv för vissa ämnen, så det är 
bra att kunna få lite mer tid till ett yttrande som kan tas med i 
nästkommande protokoll. I övrigt ser rådet att upplägget fungerar 
bra och att det är tacksamt om en eller flera personer tar ansvaret att 
skriva ett utkast på yttrande som resterande i rådet kan ha 
synpunkter på eller ställa sig bakom. 

  
 2. Uttalanden från rådet till dagens protokoll. 
Fedra Vanhuyse sammanställer synpunkter som har kommit upp 
under mötet och skickar till rådet för påsyn. 
  
  
Teman för rådets kommande möten 
21 mars: Trygghetsfrågor. Socialborgarrådet Alexandet Ojanne (S) 
kommer delta samt socialdirektör Veronica Wolgast Carstorp. 
  
18 april: Stadsbyggnadsfrågor. Stadsbyggnads- och 
idrottsborgarrådet Jan Valeskog (S) kommer på besök samt Oscar 
Lavelid, stateg stadsutvecklingsavdelningen SLK. 
  
30 maj: Studiebesök i någon av stadens verksamheter. Förslag 
mottages. 
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